

朝陽科技大學 093學年度第2學期教學大綱
Special Topics of Financial Derivatives 金融商品專題

當期課號	7653	Course Number	7653
授課教師	楊坤鋒	Instructor	,
中文課名	金融商品專題	Course Name	Special Topics of Financial Derivatives
開課單位	保險金融管理系碩士在職專班一A	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	3	Credits	3
課程目標	1. 了解金融商品設計之基本概念與市場架構 2. 強化思考、分析與研究金融商品設計議題能力 3. 培養主動探討問?的態度 4. 可做為學生未來進修之基礎	Objectives	1. Understanding basic ideas and market structure of financial products. 2. Enhancing ability of thinking, analysis, and research of financial product design issues. 3. Fostering attitudes of active exploration on problems. 4. Serving as students' foundation of future study.
教材	1.黃昱程,現代金融市場,華泰文化事業公司2004.2 2. Joseph F. Sinkey, Jr. "Commercial Bank Financial Management". Macmillan, 1992	Teaching Materials	
成績評量方式	期中30% 期末40% 平時30%	Grading	Mid.E.30% Final E.40%, Daily 30%
教師網頁	-		
教學內容	本課程內容主要分為兩大金融市場:一為資本市場,另一為貨幣市場,其中資本市場所包括的金融商品有債券與股票市場(含共同基金與認購權證);貨幣市場之金融商品包括國庫券,商業本票,銀行可轉讓定期存單,銀行與商業承兌匯票,存託憑證與歐洲美元,最後為衍生性金融商品,包括期貨與選擇權	Syllabus	The content of this course includes two parts: capital market and money market. There are two financial assets in capital market: bond and stock, and seven financial assets in monetary market: treasury bonds, commercial papers, bank negotiable certificate of deposit, banker's acceptance, DR., Euro-dollar, derivative products.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。